
ФИЛОЛОГИЯ 

______________________________________________________________________________________ 

УДК 811.111 

 

СТРУКТУРНО-СЕМАНТИЧЕСКАЯ ХАРАКТЕРИСТИКА ПРОИЗВОДЯЩЕЙ БАЗЫ СОБСТВЕННО 

АНГЛИЙСКИХ АБСТРАКТНЫХ СУЩЕСТВИТЕЛЬНЫХ  

(на основе анализа словарей второй половины ХХ века) 

 

Е.С. Гайломазoва, О.В. Дышекова 
 

Представлена попытка анализа этимологического состава, морфологической структуры и семантики 

собственно английских абстрактных существительных, а также основных способов их образования. 

Определяется структура и семантика словообразовательного поля абстрактных существительных в 

английском языке. Выявляются основные типы словообразовательных значений, зависящие от семантики 

производящей базы. 
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E.S. Gaylomazova, O.V. Dyshekova 

Structure and semantic features of producing base of English abstract nouns 

(on the analysis of dictionaries of the XX century) 

 
This article is an attempt to analyze the etymological composition, morphological structure and semantics of 

proper English abstract nouns, as well as the main means of their education. The article defines the structure and 

semantics of the word-formation of the field of abstract nouns in English. Identifies the main types of word- 

meanings, depending on the semantics of the generating base. 
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